
                

Αθήνα, 10 Οκτωβρίου 2024 

 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, κ. Κυριάκο 

Πιερρακάκη  

  

Θέμα: «Χωρίς στεγαστικό επίδομα και με απειλή διαγραφής χιλιάδες φοιτητές 

του ΠΑΔΑ». 

 

Με το τέλος της επαναληπτικής εξεταστικής περιόδου στα Πανεπιστήμια της χώρας 

και την δημοσίευση των βαθμολογιών στα εξεταζόμενα μαθήματα, πολλοί φοιτητές 

και φοιτήτριες του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής επικοινώνησαν μαζί μου και μου 

έθεσαν τους προβληματισμούς τους αναφορικά με την παροχή του φοιτητικού 

στεγαστικού επιδόματος, αλλά και την επικείμενη εφαρμογή των διατάξεων του 

νόμου 4957/2022, περί διαγραφής φοιτητών που ξεπερνούν το ανώτατο χρονικό όριο 

φοίτησης.  

Παρόλο που ο ως άνω νόμος στοχεύει στην παύση του φαινομένου των «αιωνίων 

φοιτητών», δημιουργούνται σοβαρά προβλήματα όταν η συνέχιση της φοιτητικής 

ιδιότητας δεν οφείλεται σε υπαιτιότητα των φοιτητών αλλά ορισμένων καθηγητών 

που, με προφανείς σαδιστικές τάσεις, εγκλωβίζουν τους φοιτητές στα τμήματα 

φοίτησής τους. Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί μάθημα του Τμήματος 

Μηχανικών Πληροφορικής του Πανεπιστημίου Δυτικής Αττικής, μάθημα 3
ου

 

εξαμήνου, το οποίο συγκέντρωσε τον Ιούνιο 1519 εγγεγραμμένους φοιτητές, ενώ 

μετά την επαναληπτική εξεταστική του Σεπτεμβρίου, ο αριθμός μειώθηκε σε 1514. 

Μόλις 5 άτομα εξετάστηκαν επιτυχώς στο μάθημα, όταν κάθε έτος εισέρχονται στο 

εν λόγω Τμήμα 263 νέοι φοιτητές. Επομένως, είναι εύκολο να υπολογίσει κάποιος ότι 

το συγκεκριμένο μάθημα χρωστούν σχεδόν έξι (6) σειρές εισακτέων, και μάλιστα σε 

ένα Τμήμα του οποίου οι απόφοιτοι είναι απαραίτητοι στην αγορά εργασίας. Ο ίδιος 
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ο κ. Πιερρακάκης έχει τονίσει ότι στην Ελλάδα υπάρχει ανάγκη για 16.000 

αποφοίτους Πληροφορικής ετησίως, ενώ τα Πανεπιστήμια παράγουν μόλις τους 

μισούς. Προφανώς, υπάρχει πρόβλημα με τον καθηγητή που διδάσκει το 

συγκεκριμένο μάθημα και όχι με τους φοιτητές! 

Πέραν της απειλής διαγραφής τους από το Μητρώο Φοιτητών, οι εν λόγω φοιτητές 

δεν μπορούν να λάβουν το φοιτητικό στεγαστικό επίδομα, αφού βάσει της Κοινής 

Υπουργικής Απόφασης 140872/Ζ1, προκειμένου να λάβει ένας φοιτητής το 

συγκεκριμένο επίδομα, θα πρέπει (α) να έχει εξεταστεί επιτυχώς τουλάχιστον στα 

μισά μαθήματα του προηγούμενου ακαδημαϊκού έτους (παρ. 4) και (β) να μην έχει 

ξεπεράσει την διάρκεια φοίτησης με βάση το πρόγραμμα σπουδών (παρ. 6β).  

Παρόμοια προβλήματα συναντάμε σε όλα, σχεδόν, τα Πανεπιστήμια της χώρας μας. 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Είναι απόλυτα κατανοητό ότι τα ΑΕΙ της Ελλάδας είναι αυτοδιοικούμενα αλλά, 

όταν το Υπουργείο σας νομοθετεί για θέματα που αφορούν φοιτητές, και ειδικά 

για την ολοκλήρωση των σπουδών τους και τις κοινωνικές παροχές προς αυτούς, 

δεν θα έπρεπε να λαμβάνονται υπόψη αυτά τα, απαράδεκτα αλλά υπαρκτά, 

φαινόμενα; 

2. Σε ποιες ενέργειες θα προβείτε προκειμένου να απομακρυνθούν τέτοιου τύπου 

καθηγητές από την Τριτοβάθμια Εκπαίδευση, ειδικά από την στιγμή που οι 

Διοικήσεις των αντίστοιχων Πανεπιστημίων δεν το πράττουν; 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Αθανάσιος Χαλκιάς 

Α’ Αθηνών 

 

 

 

 

Τα ακριβή στοιχεία (μάθημα, ονοματεπώνυμο διδάσκοντα) δεν δημοσιοποιούνται 

για λόγους προστασίας δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα, αλλά είναι στην 

διάθεση των αρμοδίων.  




